
Marie Šteflová 

Paní Marie Šteflová, rozená Kadlecová, se narodila 26. 10. 1929 na Vysočině, v malebném 

městě Žirovnice. Vyrůstala se svou rodinou v místě, kterému se říkalo „Na Ovčíně“.                  

Zde prožila krásné dětství. Rodiče vedli všechny děti k práci. Každou neděli chodívaly                     

s tatínkem do kostela. Jejich rodina držela ve všech životních chvílích vždy pevně 

pohromadě. 

Základní školu navštěvovala paní Marie v Žirovnici, kam docházeli i její sourozenci. Starší 

sestra se poté vyučila švadlenou, mladší bratr odešel studovat do Jindřichova Hradce a 

paní Marie se vyučila prodavačkou. Tomuto povolání se pak věnovala po celý život. 

Po válce se seznámila se svým budoucím manželem. On tehdy pracoval jako úředník                    

na zámku, kde měl kancelář. Jejich svatba se uskutečnila 22. 1. 1955 v Praze                                                  

na Staroměstském náměstí. O dva roky později se jim narodila dcera Lenka a následně 

syn Pavel. V jejich rodině bylo vždy velmi důležité vzdělání. Obor, který se předává                          

po generace, je chemie a studium cizích jazyků. Sama paní Marie dodnes ovládá 

němčinu. 

S manželem měli velmi hezký vztah. Prožili po svém boku dlouhý život v lásce a vzájemné 

úctě. Před 10 lety oslavili „zlatou svatbu“. Manžel před 8 lety zemřel.  Paní Marie o něm 

vypráví jako o muži pracovitém, hodném a velmi chytrém. Pocházel ze Lhoty u Kamenice, 

ze 6 dětí. 

Nyní žije již paní Marie ve svém domě sama. Letos oslavila 95. narozeniny. Je stále aktivní 

(vaří, peče, pracuje na zahradě). Pravidelně navštěvuje místní Klub seniorů, kde se cítí 

velice dobře, a vždy se na tato setkání těší. Tráví zde čas se svými přáteli při chvílích 

společného povídání a tvoření. Ve svém volném čase sleduje filmy, čte a má ráda kulturu. 

Za nedlouho se chystá do Českých Budějovic na představení „Jakobín“, které dostala                

od svých dětí k narozeninám. 

Paní Marie má neskutečný nadhled, neutuchající životní optimismus a obrovskou úctu 

k životu. Díky práci, střídmému stravování i genetickým předpokladům se těší stále 

dobrému zdraví. Je pro nás všechny velkou inspirací. 


